

# 简 要 说 明

## 一、本篇资料的主要内容

本篇资料是对我省乡镇以上行政区划、分行业法人单位数和国民经济、社会发展的综合反映，主要包括行政区划、法人单位数和平均每天社会经济活动、国民经济主要比例关系、国民经济和社会发展主要指标占全国的比重、国民经济和社会发展主要指标及其增长速度等资料。

## 二、本篇资料的来源

1. “行政区划一览表”主要包括 2018 年底各（地级）市、各县（市、区）和乡镇级的行政区划资料，数据来源于省民政厅。

2. 法人单位情况由省统计局普查中心整理提供。

3. 国民经济和社会发展综合部分来源于本年鉴各篇章中的资料，由省统计局综合处加工整理。

## Brief Introduction

### I. Main Content

Data in this chapter cover the main indicators on divisions of administrative areas, corporate units and national economy and social development, including divisions of administrative areas, number of corporate units and average daily social and economic activities, ratio, and percentage of main indicators of Shandong to the whole nation and growth rate.

### II. Source of Data

(1) Data on divisions of administrative areas are provided by Shandong Provincial Department of Civil Affairs.

(2) Data on corporate units situation are provided and compiled by the Census Center of Shandong Provincial Bureau of Statistics.

(3) Data on general survey of economy and society are based on those of different chapters and compiled by the Division of Comprehensive Statistics of Shandong Provincial Bureau of Statistics.